

得勝有餘的獨居之民(8)：

約書亞記總結：

「天召不移，路滴脂油」

于宏潔 12/11/2022

背誦經文： 17 求我們主耶穌基督的神，榮耀的父，將那賜人智慧和啓示的靈賞給你們，使你們真知道祂， 18 並且照明你們心中的眼睛，使你們知道祂的恩召有何等指望，祂在聖徒中得的基業有何等豐盛的榮耀； 19 並(知道)祂向我們這信的人所顯的能力是何等浩大…(弗 1:17-19)

一. 從神榮耀的呼召與豐盛的恩典來看

a) 一群蒙召成為屬神的獨居子民

- 4 『我向埃及人所行的事，你們都看見了，且看見我如鷹將你們背在翅膀上，帶來歸我。 5 如今你們若實在聽從我的話，遵守我的約，就要在萬民中作屬我的子民(或：特別的珍寶)… 6 你們要歸我作祭司的國度，為聖潔的國民。』(出 19:4-6a)
- 我從高峰看他，從小山望他；這是獨居的民，不列在萬民中。(民 23:9)
- 「…現在你要起來，…往我所要賜給以色列人的地去。…使這百姓承受那地為業…」(書 1:2, 6)

【復習】：蒙召承受美地的三個寶貴應許

b) 一條恩上加恩、力上加力的屬天道路

- 從祂豐滿(的恩典)裏，我們都領受了，而且恩上加恩。(約 1:16)
- 他們行走，力上加力，各人到錫安朝見神。(詩 84:7)

【復習】：行走天路的三個重要原則

c) 一個充滿榮耀的蒙福結局

3 願頌讚歸與我們主耶穌基督的父神！祂曾照自己的大憐憫，藉耶穌基督從死裏復活，重生了我們，叫我們有活潑的盼望， 4 可以得著不能朽壞、不能玷污、不能衰殘、為你們存留在天上的基業。(彼前 1:3-4)

【復習】：分地的根據與承受產業的挑戰

二. 從神百姓對神與屬靈爭戰的態度來看

❖ 蒙福與得勝的關鍵：

- a) 神大能與恩典的介入
- b) 百姓的信而順服

【復習】：幾場充滿教育性的關鍵戰役

People Dwelling Alone Who Are More Than Conquerors (8):

Conclusion of the Book of Joshua

– An Unwavering Heavenly Calling and a Path of Abundant Blessings”

Memorization Scripture(s): ¹⁷ That the God of our Lord Jesus Christ, the Father of glory, may give you the Spirit of wisdom and of revelation in the knowledge of him, ¹⁸ having the eyes of your hearts enlightened, that you may know what is the hope to which he has called you, what are the riches of his glorious inheritance in the saints, ¹⁹ and what is the immeasurable greatness of his power toward us who believe, according to the working of his great might (Eph 1:17-19)

I. From the perspective of God’s glorious calling and abundant grace

- a. A people called belonging to God who dwells alone
 - ⁴ ‘You have seen what I did to the Egyptians, and *how* I bore you on eagles’ wings and brought you to Myself. ⁵ Now therefore, if you will indeed obey My voice and keep My covenant, then you shall be a special treasure to Me above all people; for all the earth *is* Mine. ⁶ And you shall be to Me a kingdom of priests and a holy nation. (Ex 19:4-6a)
 - For from the top of the rocks I see him, And from the hills I behold him; There! A people dwelling alone, Not reckoning itself among the nations. (Num 23:9)
 - ² ... Now therefore, arise, ... to the land which I am giving to them—the children of Israel. ... for to this people you shall divide as an inheritance the land which I swore to their fathers to give them. (Josh 1:2,6)

[Review] – Three precious promises with the call to inherit the land

- b. A heavenly journey that is grace upon grace and strength upon strength
 - And of His fullness we have all received, and grace for grace. (John 1:16)
 - They go from strength to strength; *Each one* appears before God in Zion. (Ps 84:7)

[Review] – Three important principles in this heavenly journey

- c. A blessed and glorious end
 - ³ Blessed *be* the God and Father of our Lord Jesus Christ, who according to His abundant mercy has begotten us again to a living hope through the resurrection of Jesus Christ from the dead, ⁴ to an

inheritance incorruptible and undefiled and that does not fade away, reserved in heaven for you, (1 Peter 1:3-4)

[Review] - Principles of allotment and the challenges with inheriting the land

II. From the perspective of the people's attitude toward God and spiritual battles

- ❖ The Keys to Blessings and Victories
 - 1) The Intervention of God's power and grace
 - 2) The people's trust and obedience

[Review] – Several educational key battles